
 

 

 

 
Referat 

SKOLEBESTYRELSESMØDE 

Onsdag 12. oktober 2022 
 

Mødet afholdes i mødelokale 2 
 

Kl. 17.30-20.00 
 Spisning og skolebestyrelsesmøde 

 
Børn- og ungechef Karina Møller deltager kl. 

17.30-18.30 
 
 

 Forældrerepræsentanter: Troels Lund Rasmussen, Kristine 
Grønkjær, Kim Vogel, Kasper Szöke Skovgaard, Janus Felding 
Christensen, Mette Borup Wemmelund, Anja Mortensen  
Ledelsesrepræsentanter: Kristian Spang, Majbrith Frøsig 
Christensen (ref.) 
Medarbejderrepræsentanter: Thomas Bækbo, Troels Pedersen, 
Gitte Knudsen 
Elevrådsrepræsentanter: Jakub Balog (formand), Mathilde Klejs 
Pedersen (næstformand) 
 
Afbud: Kim, Troels, elevrådsrepræsentanter 

Godkendelse af dagsorden Godkendt 

Godkendelse af referat Godkendt 

1. Ansættelse af ny skoleleder (60 
min.) 17.30-18.30 v/Karina Møller 
(Børn- og Ungechef) 

Børn og Ungechef Karina Møller orienterer om 
ansættelsesproces 
Herunder sammensætning af ansættelsesudvalg 
Tids-og procesplan for ansættelse præsenteres. Forventet 
ansættelse af ny skoleleder er 1.1.23  
Der er konsulent fra HR tilknyttet processen  
 
Bestyrelsen kommenterer begrundelsen for, hvorfor man flytter 
en skoleleder og den praksis, som er i Aarhus Kommune. 
Bestyrelsen kommenterer proces og tidsplan  
 
Bestyrelsen skal vælge to repræsentanter til ansættelsesudvalg. 
Kristine, formand og Kasper, næstformand er valgt. 
Ansættelsesudvalget består af:  
2 medarbejdere  
2 bestyrelsesmedlemmer  
1 leder repræsentant 1 kollega til skoleleder  
 
Til anden samtalerunde vil der udover Karina sidde en BU-chef 
mere, dette er normal praksis i Aarhus Kommune.  
 
Majbrith sender navne, e-mail og tlf. på 



 

 

forældrerepræsentanterne til Karina Møller  

2. Meddelelser (15 min.) 
18.30-18.45 

Til orientering: 
a) Skolens ledelse 

Høringsperiode på et sparekatalog. Bestyrelsesmøde d 
2.11, forberedelse til dette møde kan være nødvendigt.  
Nyt loft for klassestørrelse 0.-3 fra næste skoleår, skolen 
afventer betydningen af dette for nuværende klasser.  
Temauge 47 – planlægning i gang. Genstarte de gode 
traditioner på skolen om at åbne skolen op. Spørgsmål 
til skolebestyrelsen – hvilke roller ønsker de at have til 
åbent hus i uge 47. Tidligere ”ulvetime-bod” med salg af 
pølsehorn, sodavand mm. en mulighed. 
Skolebestyrelsen vender tilbage til Kristian vedr. dette. 
Læringssamtalen har formand og næstformand deltaget 
i. Det var en rigtig god oplevelse at have 
bestyrelsesmedlemmer med. Det giver gode 
perspektiver.  
Kantinen oplever dilemma ift. energipriser og mindre 
salg. Overvejelser ift. ændringer af priser – 
Skolebestyrelsen vil blive inddraget inden evt. 
prisstigninger. I dilemmaet er der også overvejelser ift. 
om stigning i priser kan give endnu mindre salg.  
Lærere og pædagoger er glade for den opmærksomhed 
og den hilsen som sendes fra Skolebestyrelsen til 
lærerens dag d. 5.10. 

b) Medarbejderrepræsentanter  
Ansat en del nye, bruger energi på at de får en god 
opstart. at nyansatte/ studerende roser personale og 
ledelsen på skolen for at tage godt imod og hånd om de 
nyansatte/studerende. 
 Ressourcepersonerne er i øjeblikket udfordret af 
udadreagerende børn, men der handles og kigges på 
justeringer i praksis. Der er travlt, der er mange 
indsatser i gang, hverdagen er kompleks, men det går 
godt. Temauge 47 fylder også i planlægningsfasen. Der 
har lige været afholdt 3 læseuger, hvor store og små har 
læst for hinanden. Det har været gode uger. Det har god 
værdi for både store og små. Ser frem til en god og 
spændende motionsdag – glad for at traditionen igen er 
en del af hverdagen. Fælles opvarmning i skolegården, 
hvor Skolebestyrelsen er velkomne. 

c) Elevrådet  
Vil gerne deltage, de er begge valgt til ungebyrådet og 
der er i dag sammenfald med møde der. De arbejder på 
at gøre noget til halloween, hvor de store gør noget for 
de små. Endnu en tradition som genstartes.  

d) Formanden  
Der skal kigge på høringssvar – og der skal laves et 
udvalg til dette inden næste møde. Har deltaget i et 
møde med øvrige Skolebestyrelser, hvor man ikke 
ønskede at pege på besparelser. Har sammen med 
Kristian deltaget i inspirationsmøde for 
formandskaberne i Distrikt nord. Et godt møde, hvor der 



 

 

er taget gode ideer med hjem. Lærernes dag markeret 
af skolebestyrelsen 
Kursus for Skolebestyrelsesmedlemmer fra Skole og 
forældre Anja har deltaget sammen med repræsentant 
fra SFO-forældrerådet. Spændende oplæg og 
inspiration. Ønsker Skolebestyrelsesmedlemmerne at få 
medlemsbladet skal Kristine have besked. Der arbejdes 
med et oplæg om digital dannelse for indskolingen 
sammen med SFO-forældrerådet. 

3. Spørgsmål til meddelelser (5 min.)  
18.45-18.50 

Kan vi gøre klasseforældrerådene opmærksom på at mad til 
arrangementer kan bestilles i kantinen? 

4. Status på økonomien (15 min.)  
18.50-19.00 v/ Jens Trads (adm. 
leder) 

Halvårsregnskab 2022 
Kort gennemgang v. administrationsleder Jens Trads 
Se bilag 
SFO det ser fornuftigt ud, forventer pt. et årsresultat, der ligger 
tæt på det oprindeligt budgetterede. Forventet akkumuleret 
resultat: 530.739 kr. Der er opmærksomhed på, at det 
akkumulerede overskud ligger tæt på overførselsgrænsen. 
 
Undervisning det ser fornuftigt ud, forventer at komme ud af 
2022 med et merforbrug som er lidt mindre end det 
budgetterede. Der er budgetteret med et underskud i 2022, da 
opsparede midler fra tidligere år er anvendt til renovering af 
udearealer efter de seneste års RULL-projekt. Forventet 
akkumuleret resultat i forhold til forventet budget: 1.286.181 kr. 
  
Vi arbejder med princippet drift i balance. Det er ikke meningen 
at vi akkumulerer store overskud, men heller ikke underskud. Vi 
skal arbejde med buffere i vores driftsbudget. Vi har lige nu et 
overskud på ca 3% og det rammer det niveau som der er behov 
for at kunne arbejde med buffere. 
Aarhus kommune har en fast prisaftale på 80% på el, som 
betyder at de stigende priser ikke har helt så stor en betydning 
for skolens økonomi.  

5. Skolebestyrelsens årsplan (15 min.)  
19.00-19.20 v/ formanden 

Til godkendelse: 
Skolebestyrelsens årsplan 
 
Se bilag 
Mødet d.7.3 ønskes flyttet til d. 13.3. Kristine afklarer med SFO-
forældrerådet.  
Ønsker om oplæg – og finde tovholder/ansvarlig til at forberede 
punkterne. 
”Hvad er det skolen arbejder med” forældre drøftelser ift. at 
understøtte dette (Kristian)  
Trafik (Henrik Uth)  
Bestyrelsen ønsker drøftelser af hvordan vi bliver en synlig 
bestyrelse og hvordan klasseforældreråd kan inddrages. 
(Kasper)  
 
Arbejde med principper:  
Temadrøftelser skal alle høre – afslutte en drøftelse med at 
udvælge forældrerepræsentanter til udvalg der udarbejder eller 
justerer et princip.  



 

 

Kristine har udarbejdet et overblik over principperne. Dette 
udsendes sammen med referat.  
 
I slutningen af året skal der kigges på hvordan arbejdet i 
skolebestyrelsen startes op og hvordan nye onboades. 
Årsplanen godkendes 

6. Skolens indsatsområder i skoleåret 
2022/23 (10 min.)  
19.20-19.30 v/ KS 

Til orientering: 
Skolens indsatsområder i skoleåret 2022/23  
 
Kort rids af indsatsområder kommende skoleår med inddragelse 
af læringssamtalen. 
Punktet udskydes 

7. Princip om lejrskolevirksomhed og 
ekskursioner (10 min.) 
19.30-19.40 v/ formanden 

 

Princip om lejrskolevirksomhed og ekskursioner: 
Klargøres til beslutning 2/11 
Gennemgang af udkast. Input gives skriftligt forud for 
kommende møde. 
 
Se bilag 
Kommentarer til udkast: 
Kan skolen tilstræbe 3 lejrskoleture a kortere varighed.  
5-dages lejr i udskolingen været drøftet i Skolebestyrelsen, 
MED, medarbejderne. Der er enighed om en udenlandstur. Talt 
meget om en lejrtur i overgangen fra indskoling til mellemtrin 
dvs. ønske om en lejr på 4. årgang, men der er ikke truffet 
beslutning bl.a. pga økonomi.  
SFO og undervisning skal ikke blande deres ture sammen. SFO 
skal lov til at lave en afslutning for 3. klasse.  
Obs på at klub og skole tager samme sted hen i hhv. 6. og 8. kl. 
Ønske om at hele årgange får samme mulighed  
Være undersøgende på hvordan vi kan lave omlagt undervisning 
med inddragelse af forældreressourcer ift. overnatning.  
Der skal være en opmærksomhed på, at det er blevet dyrere at 
tage på en 5-dagstur.  
Hvordan kan Skolebestyrelsen engagere klasseforældrerådene, 
så de også tænker i at tage på tur og have et samarbejde med 
lærerne om det.  
De to sidste linjer i det nye udkast er gode.  
Hvad skal vi med et princip for lejrskole? En retning der ikke 
spænder ben for vores praksis, og vi skal kunne lykkes med det.  
 
Konklusion på kommentarer og drøftelsen:  
Udkastet kan godkendes på næste møde. 

8. Samling og eftersyn af princip for 
undervisningens organisering (5 
min.) 
19.40-19.45 v/ formanden 

Samling og eftersyn af princip for undervisningens 
organisering:  

 
Undervisningens organisering, herunder: 

• Holddannelse 

• Klassedannelse 

• Samarbejde med lokalsamfundets forenings-, erhvervs- 
og kulturliv samt musikskoler og ungdomsskoler 

• Skemalægning 

• Understøttende undervisning  



 

 

Kort forberedelse af punktet forud for kommende møde. 

Se bilag 

Et udvalg (Anja og Kristine) nærlæser principperne og laver 
revideret oplæg. Skolebestyrelsesmedlemmer som ikke er til 
stede i dag, tilbydes at deltage. 

9. Opsamling på mødet og aftaler om 
formidling på Aula (5 min.) 
19.45-19.50 v/ formanden 

Fælles opsamling og aftaler: 
Hvad skal formidles til alle forældre på Aula? 
Hvem formidler det denne gang?  
 
Kristine laver et kort skriv til Aula 

Evt. (5 min.) 
19.50-19.55 

 

Punkter til næste møde (5 min.) 
19.55-20.00 v/ formanden 

Til opsummering og drøftelse 

• Princip om Undervisningens organisering inkl. ** 
principper:  kort drøftelse og beslutning 

• Princip om lejrskolevirksomhed og ekskursioner:  
beslutning 

• Høring vedr. budget 2023- tidsplan sendes med 
referatet. 

• Temadrøftelse: Skole og Forældre/Hjem samarbejdet 
(mhp. justering af princippet: Forældrenes ansvar i 
samarbejdet mellem skole og hjem)  
”Eksternt” oplæg: Social årsplan   

 


